

"نموذج ملخصات الرسائل"

اسم الكلية: كلية التربية	القسم العلمي: علم النفس التربوي والصحة النفسية	رقم الاستدعاء:
اسم الطالبة: روضة رشاد المغاوري الصاوي	الدرجة العلمية: ماجستير التربية/ علم النفس التربوي	تاريخ الرسالة: 2018
عنوان الرسالة:		
فاعلية برنامج إرشادي نفسي إيجابي في خفض قلق المستقبل لدي التلاميذ مجهولي النسب		

ملخص الرسالة:

هدف البحث إلي التعرف علي مدي فاعلية برنامج إرشادي قائم علي بعض فنيات علم النفس الإيجابي في خفض قلق المستقبل لدي التلاميذ مجهولي النسب.

وتكونت عينة البحث من (11) تلميذاً من التلاميذ مجهولي النسب بالمرحلة الاعدادية المودعين بمؤسسة تربية البنين بفارسكور بمحافظة دمياط وتراوحت أعمارهم من (12:16) عام. وتكونت أدوات البحث من أداتين هما مقياس قلق المستقبل وبرنامج إرشادي قائم علي بعض فنيات علم النفس الإيجابي.

وتوصلت نتائج البحث إلي: وجود فروق ذات دلالة إحصائية عند مستوي (0,01) بين متوسطي رتب درجات مجموعة البحث علي مقياس قلق المستقبل وأبعاده الخمسة قبل وبعد تطبيق البرنامج لصالح التطبيق القبلي، فاعلية البرنامج الإرشادي القائم علي بعض فنيات علم النفس الإيجابي في خفض قلق المستقبل لدي التلاميذ مجهولي النسب بالمرحلة الإعدادية، عدم وجود فروق ذات دلالة إحصائية بين متوسطي رتب درجات مجموعة البحث في أبعاد مقياس قلق المستقبل بعد تطبيق البرنامج الإرشادي القائم علي فنيات علم النفس الإيجابي وبعد مرور (60) يوماً من توقفه.

رؤوس الموضوعات ذات الصلة: علم النفس الإيجابي، قلق المستقبل، مجهولي النسب.



Central Library

"Dissertation Abstract"

College: Faculty of Education	Department: Educational Psychology & Mental Health	Call NO:
Author: Rawda Rashad El Meghawry El Sawey	Degree: Master of Educational Psychology	Date: 2018
Thesis Address: The Effectiveness of a Positive Psychological Counseling Program for Reducing the Future Anxiety among the Illegitimate Students		

Dissertation Abstract:

The objective of the research is to identify the effectiveness of a mentoring programmer based on some positive psychology professionals in reducing the anxiety of the future among pupils of Illegitimate. **The research sample** was made up of (11) pupils of Illegitimate at the preparatory stage who were placed in the Fondation of the construction of the structures in Farskore, Damietta Governorate, and ranged from (12-16) years. **The researcher prepared**, codified and applied a measure of concern for the future in addition to preparing a mentoring programmer based on some positive psychology professionals. **The search results came to me:** There are statistically significant differences at the level of (0.01) between the mid-level of the search group on the scale of the future anxiety and its five dimensions before and after the application of the indicative programme based on positive psychology in favour of tribal application There is a magnitude of the impact of the mentoring programme based on some positive psychology professionals in reducing future anxiety among pupils of Illegitimate at the preparatory stage. The absence of statistically significant differences between the Mediterranean and grade levels of the research group in the dimensions of the future scale of concern after the application of the induction program based on the technics of positive psychology after (60) days of stopping.

key words: Keywords: positive psychology, anxiety of the future, Illegitimate